
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 16. oktober 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 59 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 59:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvad hun har tænkt sig at gøre for at afværge den 

mangelsituation på sundhedsplejersker, som Nordjyske Stiftstidende har afdækket, 

bl.a. i artiklen ”Mangel på sundhedsplejersker” bragt i Nordjyske Stiftstidende den 11. 
oktober 2017?” 

 

Svar: 

Jeg kan oplyse, at daværende fungerende sundhedsminister, Karen Ellemann, i marts 

2017 bad Sundhedsstyrelsen om at vurdere den nuværende dimensionering af videre-

uddannelsen til sundhedsplejerske. 

 

Det er Sundhedsstyrelsens vurdering, at der er behov for at øge antallet af studerende 

på uddannelsen fra 100 til 120 studerende årligt i en 5-årig periode, hvorefter optaget 

bør revurderes. 

 

Det er efter min opfattelse helt afgørende, at der er de nødvendige kompetencer i lan-

dets kommuner til at løfte de opgaver, der er henlagt til sundhedsplejerskerne. For at 

sikre at disse kompetencer også er til stede fremadrettet, har jeg taget initiativ til at 

øge optagelsen af studerende på sundhedsplejerskeuddannelsen. 

 

Mit ministerium har således efter aftale med KL meddelt professionshøjskolerne, at de 

kan optage op til 120 studerende årligt i 2018, 2019 og 2020 under forudsætning af, at 

de kan indgå en aftale med kommunerne om de ekstra uddannelsespladser.  

 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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